
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 15. februar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

420 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Susanne Zimmer (FG). 

 

Spørgsmål nr. 420:  

”Vil ministeren som opfølgning på TRU alm. del - svar på spm. 422 (folketingsåret 

2019-20) oplyse: 

- Er der på Amager i områderne omkring lufthavnen en overrepræsentation af 

astma blandt børn og voksne? Og er der en overrepræsentation af for tidligt 

fødte børn? 

- Kan ministeren garantere, at koncentrationen af ultrafine partikler ikke vil stige 

og dermed skabe en stigning i sygdomme, hvis lufthavnen udvides til en kapaci-

tet på 40-50 mio. årlige passagerer plus den planlagte udvidelse af fragtflyvnin-

ger?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet skal der indhentes bidrag fra blandt andet 

Transportministeriet, hvorfor det ikke er muligt at besvare spørgsmålet inden for fri-

sten.  

 

Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo marts 2022. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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